
redacció: 93 458 87 80 - liniamar@comunicacio21.com | anuncia’t:  686 429 517 – publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicacio21.com

líniamar
Baix Maresme liniamar.cat · Difusió OJD-PGD: 15.025 exemplars mensuals · Maig 2016 · Núm. 15

Premià de Mar pàg 8
Els terrenys de l’antiga
Transmesa podrien 
acollir pisos i comerços

Vilassar de Dalt pàg 10
Pep Mínguez, director del
Festival Revela-T: “Reivindiquem
la fotografia sense presses”

Clam contra el tancament de
l’escola Mar Nova de Premià

La comunitat educativa i el Ple municipal donen suport al manteniment d’un centre amb un model propi pàg 3

El Masnou pàg 6
L’Ajuntament estudiarà
el perfil dels banyistes
de les seves platges

Alella pàg 9
Desallotgen l’habitatge
del carrer Garbí ocupat
per exiliats de la Mina

Vilassar de Mar pàg 7
El consistori vol reduir els
costos del servei de neteja

Esports pàg 15
La UE Vilassar de Mar, a un
punt de tornar a Tercerapàg 14

Reforçats
Més afluència a la Fira comercial i gastronòmica del Masnou



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517
| 2 líniamar.cat Maig 2016



3 | líniamar.catMaig 2016En Portada

El rebuig al tancament de l’esco-
la Mar Nova a Premià de Mar és
ben viu. “Estem disposats a con-
tinuar lluitant. No ens rendirem”,
assegura la representant de les ma-
res i pares del centre, Raquel
Sáenz. Unes afirmacions fetes
després que el departament d’En-
senyament hagi ratificat la seva de-
cisió de no obrir línia de P3 a l’es-
cola per al curs que ve i la seva vo-
luntat de tancar el centre el curs
2017/2018. Amb tot, Ensenya-
ment no parla de tancament, sinó
d’”integració” de la Mar Nova a
l’escola Montserrat.

Una postura que el departa-
ment va mantenir en la reunió ce-
lebrada el 25 de maig entre els seus

serveis territorials i els grups mu-
nicipals. Un cop Ensenyament ha
decidit no moure fitxa, els pares
estudien quines accions duran a
terme. Tot plegat, amb una reunió
entre comunitat educativa i els Ser-
veis Territorials a l’horitzó,  con-
vocada pel 15 de juny.

PREINSCRIPCIONS
El departament justifica el tanca-
ment del centre per la baixa de-
manda registrada a l’escola durant
el període de preinscripció. La
Mar Nova només va rebre 11 sol·li-
cituds, quan la seva capacitat és de
25. Les xifres contrasten amb les
de l’any passat, quan les deman-
des van ser 30.

Les dades però, no convencen
l’AMPA, que qualifica el tanca-
ment de “desproporcionat”. “A
les escoles concertades no se’ls treu
mai el concert el primer any que

registren una davallada”, argu-
menta Sáenz, que a més conside-
ra que el descens de preinscrip-
cions també es deu a una dismi-
nució de la natalitat. “A més, tam-
poc han esperat la matrícula de-
finitiva”, lamenta.

D’altra banda, els pares dels
alumnes asseguren que disposen
d’un document que certifica que al
curs 2017-2018 hi hauria 27 noves
incorporacions. Un argument que
Ensenyament rebat afirmant que
32 famílies amb fills escolaritzats
al centre volen marxar-ne.

CRISI DE DIRECCIÓ
Per la seva banda, la directora dels
Serveis Territorials d’Ensenya-
ment, Carmina Pinya, va assegu-
rar en declaracions a Ràdio Premià
que la Mar Nova pateix una crisi,
la qual el departament vol com-
batre buscant una nova direcció

per al centre. De fet, a finals del
curs passat Ensenyament va es-
collir unilateralment un nou equip
directiu, després de la dimissió de
l’anterior directora i de descartar
la candidatura que la cap d’estu-
dis i la secretària havien presentat
per portar les regnes del centre a
partir d’aquest curs.

Una decisió que l’AMPA va re-
butjar des del primer moment i
que, segons assegura ara, és una de
les causants de la davallada de les
preinscripcions.“Ensenyament
s’havia compromès a protegir el
nostre model educatiu propi i va
col·locar una direcció sense expe-
riència”, critica Sáenz. “La Gene-
ralitat és corresponsable de la cri-
si que diuen que viu el centre”.

SUPORT UNÀNIME
En el Ple municipal del 18 de
maig tots els grups van aprovar

una moció que defensava el no al
tancament de l’escola per al curs
vinent i  la cerca d’un equip di-
rectiu amb experiència. Tot i el
consens generat al Ple, dies abans
l’AMPA del centre va publicar un
comunicat en què acusava l’al-
calde, Miquel Buch, de pactar
amb la directora dels Serveis Te-
rritorials d’Ensenyament, Car-
mina Pinya, el tancament pro-
gressiu del centre. Unes acusa-
cions que l’Ajuntament nega ro-
tundament. “Evitar el tancament
d’una escola amb onze preins-
cripcions no és fàcil”, argumen-
ta el primer tinent d’alcalde, Mi-
quel Àngel Méndez.

Sigui com sigui, el suport del
Ple és una eina més per evitar el
tancament. Una lluita que els pa-
res de la Mar Nova mantindran
fins al final. L’objectiu no és fàcil,
però els ànims no defalleixen.

No es rendeixen
El departament d’Ensenyament ha decidit no oferir cap línia de P3 el curs que ve a la Mar Nova i tancar l’escola de Premià de Mar el curs 2017/2018. Fotos: Línia Mar i Xavier Boronat

» Els pares de la Mar Nova asseguren que portaran fins al final el seu rebuig al tancament del centre
» Tots els grups del Ple donen suport a una moció que defensa el manteniment de l’escola  

Andreu Merino
PREMIÀ DE MAR
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Actualitat a la xarxa

#NouPartit

@ConvergenciaCAT: Militants i sim-
patitzants hem decidit que CDC impulsi la
creació d'una nova formació política. 
#superdissabte.

4Molt soroll per no res
per Jordi Lleal 

Quin cúmul de despropòsits
amb l’afer de les estelades! La
delegada del govern espanyol a
Madrid, Concepción Dancausa,
convoca les forces de seguretat
i resol que les estelades han de
ser requisades a les portes de
l’estadi per ser un perill per la se-
guretat dels assistents al partit,
ja que poden provocar aldarulls
entre les aficions del Barça i el
Sevilla. Javier Tebas declara
que “les estelades són símbols
que defensen la destrucció d’Es-
panya i per tant està bé que es
prohibeixin”. Els ministres en
funcions Margallo i Català diuen
que “s’ha de complir amb la le-
galitat” i que “és sorprenent
que algú s’ofengui per la prohi-
bició de les estelades”. Fernán-
dez Díaz que “és una decisió
personal de la delegada”. Rafael
Hernando, portaveu del Grup
Popular al Congrés, que “és
enormement encertada la pro-
hibició d’exhibir estelades”. El

president Mariano Rajoy que
“no és cosa meva” tirant, com
sempre, pilotes fora. 

¡Si en serà de desencertada,
aquesta resolució i les posteriors
declaracions, que gent que no
són independentistes, com Xa-
vier Sardà, Jordi Évole, Ma-
nuela Carmena i Risto Mejide,
defensin que els aficionats del
Barça vagin a la final amb les
banderes que els hi doni la
gana! Quan Javier Tebas de-
clara que, “si algun eixelebrat
clava una pallissa als que porten
estelades...” em pregunto: El
problema són les estelades o els
eixelebrats que provoquen els
aldarulls? Tot és per exercir el
poder barroerament... I al final
en què quedem? El Barça gua-
nya el Sevilla per 2 a 0 i cap a
casa amb la Copa del Rei. De
què ha servit aquest circ? Que
pensen guanyar algun vot? Des-
prés diran que no s’ha de bar-
rejar la política amb l’esport!

Un diari participatiu

#DobletÈpic

@Carles5puyol (Carles Puyol): Felici-
tats equip!!! Doblete para cerrar la 
temporada. Sou collonuts!!! Visca el
Barça!!!

#Revalidat

@jordisanchezp: Content de formar part
d’un equip de 77 persones compromeses
fermament en guanyar la independèn-
cia. Gràcies per la confiança.

Un diari plural

La corrupció és, possiblement, la
paraula més repetida en els mit-
jans de comunicació. És el crit de
moda. Contínuament es desco-
breixen casos de corrupció, i els
tribunals, inspectors i auditories
no es donen repòs perseguint
empresaris i alts càrrecs polítics
dels partits majoritaris, espe-
cialment el PP, per conductes
greument delictives.

De corrupció n’hi ha hagut
sempre, a Espanya, a jutjar pels
testimonis dels crítics de totes les
èpoques, i l’únic realment nou
d’avui és cabdalment la parau-
la, ja que abans s’emprava usu-
alment el terme immoralitat.

Primo de Rivera, el general
que es va rebel·lar contra la mo-
narquia parlamentària, entre
altres raons ho va fer per sane-
jar-la, va dir. Un altre dictador
rebel, el general Francisco Fran-
co, també deia que volia acabar
amb la corrupció. Quina para-
doxa! 

Tot això es recull en un llibre
publicat l’any 1984 (!), La or-
ganización del desgobierno, es-
crit per Alejandro Nieto, un
prestigiós catedràtic de Dret
Administratiu que afirmava que
sense administració no hi ha
qui governi. I són aquests, els
empleats públics, els que mai,
majoritàriament, no han vol-
gut participar en els tripijocs
de la corrupció. Ben al contrari
del que ha passat amb molts càr-
recs electes. 

En un altre llibre, La reno-
vación de la función pública
(2016), escrit per Carles Ramió,
catedràtic de Ciència Política i de
l’Administració, s’escriu que:
“La corrupció política ha sigut

una constant des de l’aprovació
de la Constitució espanyola de
1978 fins als nostres dies, per-
vertint-se el sistema democràtic
i debilitant-se la confiança de la
societat en els seus representants
públics”. Assenyala, també, que
“la corrupció social i política és
el principal llast per al desenvo-
lupament econòmic, sostenibi-
litat del sistema públic i el man-
teniment de l’Estat de benestar”.
Demostra que “si sumem la
quantitat derivada de l’evasió fis-
cal amb el sobrecost dels con-
tractes públics, arribem a la xi-
fra d’un dèficit per a les arques

públiques de 127.000 milions
d’euros, que equival al 12% del
PIB actual d’Espanya”.

Des de 1978, Espanya, la so-
cietat espanyola, ha patit més de
175 casos de corrupció política a
tots els nivells: ajuntaments, di-
putacions, governs autonòmics
i estatals, amb protagonistes de
tot tipus i color polític. Sense cap
discussió, el PP és el partit amb
més corruptes, seguit de molt a
prop pel PSOE. A Catalunya el li-
deratge el té CiU.

Les persones imputades són
més de 1.900, de les quals només
200 han sigut condemnades. I

molt poques les que han tornat
el que ens han robat.

Es pot acabar amb aquesta
situació?

Evidentment que sí. No serà
fàcil, però no és impossible. Cal
abordar les causes i trobar una
resposta que eviti la generalit-
zació de la corrupció. En Carles
Ramió proposa 25 mesures per
a la regeneració política que
van des del canvi de la llei elec-
toral, el finançament dels par-
tits, la supressió de les despeses
protocol·làries, la creació d’òr-
gans de control i supervisió, la
despolitització dels òrgans ju-
dicials i dels càrrecs directius
(s’ha de buscar l’eficàcia i l’efi-
ciència, no l’amiguisme o el
clientelisme), la transparència,
la informació...

Si hi ha voluntat política, tot
és possible. No és cert que “l’e-
lefant de la corrupció formi part
del paisatge” i sigui el preu que
hem de pagar per poder viure en
democràcia. Amb la informació
i la transparència necessàries en
tot allò que es fa i ens afecta i la
participació i control de la ciu-
tadania, fent realitat una nova
política basada a retornar la ca-
pacitat de decisió a la majoria so-
cial, sens dubte s’aconseguirà
acabar amb la corrupció afavo-
rida per un vell sistema de par-
tits més preocupats per defensar
els seus privilegis que no el de les
classes populars, que al cap i a la
fi són les que tenen el poder de
decidir.

El pròxim 26 de juny tin-
drem una nova oportunitat per
expulsar del Parlament espa-
nyol els partits que han permès
i afavorit la corrupció.

No és cert que

la corrupció sigui 

el preu que hem de 

pagar per poder viure 

en democràcia

per Pedro Jesús Fernández         

4La corrupció
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El Masnou vol seguir afinant la
seva estratègia de promoció tu-
rística. Durant aquest estiu, l’A-
juntament impulsarà un procés
d’anàlisi del perfil de les persones
que es banyen a les platges del
municipi, tal com ha confirmat el
regidor de Salut Pública, Albert
Alfaro, a Línia Mar.

La iniciativa, coordinada per
les àrees de Turisme, Medi Am-
bient i Salut Pública, pretén ob-
tenir conclusions que permetin
desenvolupar accions de promo-
ció turística efectives pròxima-
ment. D’altra banda, les conclu-
sions també haurien de permetre
fer una valoració sobre els serveis
que actualment es presten a la
zona marítima, com per exemple
el de socorrisme. “Volem veure si
serveis com aquests són ade-

quats”, explica Alfaro. Aquest
treball d’anàlisi serà realitzat per
una persona contractada per l’A-
juntament.

ESPAI LLIURE DE FUM
D’altra banda, durant els mesos
de juliol i agost, uns 7.000 m2 de
la platja d’Ocata seran lliures de
fum, tal com va avançar El Punt
Avui. Concretament, a l’espai
comprès entre els carrers Ama-
deu Vives i Capitans Comellas, on

estan instal·lades les passeres
permanents, i a la zona que hi ha
entre l’aigua i les papereres esta-
rà prohibit fumar.

Es tracta d’una prova pilot
que, de moment, se centrarà en
la promoció i prevenció de la sa-
lut. Ara bé, si es consolida, l’A-
juntament no descarta sancionar
les persones que fumin a partir de
l’estiu del 2017. “Més enllà de les
prohibicions, volem crear un es-
pai saludable”, conclou Alfaro. 

L’Ajuntament vol fomentar hàbits saludables a la platja d’Ocata. Foto: Arxiu

L’Ajuntament estudiarà el perfil
dels banyistes de les platges

» El consistori vol optimitzar la seva estratègia de promoció turística
» Aquest estiu no es podrà fumar a bona part de la platja d’Ocata

Els veïns fan aportacions 
al Pla de Mobilitat Urbana

MOBILITAT4Les aportacions veï-
nals ja s’han incorporat al pro-
jecte de Pla de Mobilitat Urbana
que està elaborant l’Ajuntament.
El principal objectiu del pla és
analitzar els problemes dels ca-
rrers i vies del municipi i fer
aportacions de millora. 

En aquest sentit, les principals
preocupacions dels veïns són
l'amplada de les voreres i l'estat
del paviment, la presència d'ele-
ments de mobiliari que redueixen
l'amplada útil, la manca d'adap-
tació dels passos de vianants o
l'incivisme d'alguns conductors

Les percepcions dels veïns
s’han recollit a través de dues ini-
ciatives. En primer lloc, el dis-
sabte 30 d'abril al matí es va dur
a  terme l'activitat Mou-te a peu
pel Masnou. La iniciativa va
comptar amb la participació de 14
persones, que van recórrer dos iti-
neraris establerts per l’Ajunta-
ment per detectar diferents ele-
ments que faciliten o dificulten la
mobilitat a peu.

D’altra banda, el 5 de maig
unes vint persones van assistir a
un taller participatiu convocat en
el marc del Pla de Mobilitat.

Dotze experts per al Consell 
de Promoció Econòmica

ECONOMIA4El Consell de Pro-
moció Econòmica ja ha fet un dels
últims passos necessaris per a la
seva constitució, inicialment pre-
vista per l’abril, però que encara no
s‘ha concretat. El Ple municipal del
19 de maig va aprovar el nome-
nament de dotze experts que in-
tegraran el Consell conjuntament
amb l’alcalde, representants dels
grups municipals i membres de la
Federació de Comerç, Indústria i
turisme, així com del mercat i dels
venedors ambulants.

Entre les persones nomenades
-3 dones i 9 homes- hi ha l’ex al-

calde Eduard Gisbert i els pro-
pietaris del restaurant Orfila,
l’Hotel Torino, l’empresa Ramón
Clemente o de l’entitat Fem Fira.

L’objectiu d’aquests nomena-
ments, segons la regidora de Pro-
moció Econòmica, Sílvia Folch, és
abastar els àmbits de l’hostaleria,
el turisme, l’empresa i l’empre-
nedoria a través de veus expertes.
Uns experts que han estat propo-
sats per l’alcalde, que ha consul-
tat la decisió als grups municipals.
Els representants del Consell te-
nen previst reunir-se per prime-
ra vegada abans de l’agost.

Pobresa energètica | Moció de rebuig al Tribunal Consitucional
El 19 de maig el Ple municipal va celebrar una sessió ordinària en què es va aprovar una moció de rebuig a
l’anul·lació del Tribunal Constitucional sobre diversos articles de la llei catalana 24/2015, contra la pobre-
sa energètica i l’emergència habitacional. El text va ser presentat conjuntament per ERC, CiU, CUP i ICV-

EUiA. El PSC també hi va votar a favor, mentre que el PP va votar en contra i Ciutadans es va abstenir.

Andreu Merino
EL MASNOU

El Masnou continuarà sent
“territori català lliure i sobirà”
POLÍTICA4El jutjat contenciós
administratiu número 5 de Bar-
celona ha desestimat el recurs
presentat per la subdelegació
del govern espanyol a Barcelona,
a través de l’advocacia de l’estat,
contra la moció aprovada el 18
d'octubre de 2012 al Ple de l'A-
juntament en la qual es decla-
rava el municipi "territori cata-
là lliure i sobirà".

La moció va ser presentada
per CiU i ERC a proposta de l'As-

semblea Nacional Catalana
(ANC) i va comptar amb els
vots a favor dels dos grups mu-
nicipals integrants del govern i
de la regidora no adscrita.

Ara, els tribunals consideren
que l’acord pres pel Ple no és “sus-
ceptible d’impugnació” i el defi-
neix com a acte de naturalesa po-
lítica que no produeix “efectes ju-
rídics”. A més, el jutjat estableix
que l’advocacia de l’estat ha d’as-
sumir els costos del procés.
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El servei de neteja viària està adjudicat a l’empresa Urbase. Foto: Ajuntament

El consistori vol reduir 
els costos del servei de neteja

L’Ajuntament ha iniciat conver-
ses amb Urbaser SA perquè l’em-
presa accepti rebaixar el cost del
contracte de neteja viària firmat
amb el consistori durant l’ante-
rior mandat. El contracte és de 3
milions d’euros anuals, una
quantitat que l’Ajuntament con-

sidera “desproporcionada”. “So-
bretot si tenim en compte el que
paguen els pobles veïns”, argu-
menta el regidor d’Hisenda, Jo-
sep Solé. Segons admet Solé, les
primeres converses amb Urbasa
“no han estat fàcils”. 

El govern de Damià del Clot
ha insistit en la voluntat de reduir
els costos dels contractes muni-
cipals externs després d’haver
aprovat el pressupost per al 2016.
Un pressupost de gairebé 20 mi-

lions d’euros, dels quals un 15% va
destinat a eixugar el deute. Una si-
tuació que limita la capacitat d’in-
versió del consistori a 200.000
euros. De fet, Solé avisa que el
2017 el punt de partida per a l’e-
laboració dels comptes serà el
mateix. “Els pagaments que hau-
rem de fer als bancs seran supe-
riors”, avisa. Un estret marge
econòmic que el consistori espe-
ra augmentar amb l’estalvi dels
contractes externs.

Efecte jove | Projectes guanyadors
El projecte Existeix la perfecció?, de l’Institut Vilatzara, amb 1.105 vots, que aborda els estereotips, i
el projecte Creactivitza’t, de l’institut Pere Ribot, amb 887 vots, per potenciar la creativitat, han es-
tat els dos guanyadors de la iniciativa Efecte jove, impulsat per l’Ajuntament  amb l’objectiu que els

alumnes de primer de Batxillerat creïn projectes a partir d’allò que no els agrada del seu entorn.

ENSENYAMENT4Vilassar de
Mar guanya una línia més de P3
per al curs escolar 2016-2017.
S’establirà a l’escola Pérez Sala i
això incrementa el nombre de lí-
nies de set a vuit. 

D’altra banda, l’escola La Pre-
sentació recuperarà el concert
econòmic perdut el curs, quan no
comptava amb el mínim d’alum-
nes requerit per obtenir-lo.

Pel que fa a secundària, la co-
munitat educativa també té mo-
tius de celebració. I és que final-
ment els Serveis Territorials del
departament d’Ensenyament  han
establert que la nova línia de 1r
d’ESO no s’implanti a l’Institut
Pere Ribot, per la qual cosa final-
ment no serà necessària la ins-
tal·lació de barracons al centre.

El poble tindrà
una línia més de
P3 el curs que ve

SOLIDARITAT4El grup de per-
cussió de Sant Cugat del Vallès Ka-
rabassà va guanyar l’edició d’en-
guany As de Repiques, celebrada
el 21 de maig.

L’As de Repiques és el concurs
solidari bianual organitzat pels
Ssstrèpits, el grup de percussió de
l’Associació Vilassanesa d’Activi-
tats de Lleure. Enguany hi van par-
ticipar 27 formacions d'arreu de
Catalunya, amb més de 500 per-
cussionistes. Karabassà, que en
l’última edició de fa dos anys ha-
via quedat en tercer lloc, va acon-
seguir endur-se la victòria.

Els diners recaptats en les
inscripcions del concurs aniran
destinades al Casal dels Infants.
Concretament al Projecte Vin-
cles, creat per ajudar a mares sol-
teres amb nadons entre 0 i 3
anys amb problemes de pobre-
sa i exclusió social.

El grup Karabassà
guanya l’As de
Repiques

Redacció
VILASSAR DE MAR
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El futur dels terrenys de les anti-
gues fàbriques de Transmesa i
Metalogenia podria passar per la
construcció de pisos i comerços.
Així ho ha confirmat el regidor
d’Urbanisme, Antoni Subirà, en
declaracions a aquesta publicació.
“La voluntat dels propietaris és fer-
hi habitatge i comerç”, explica.

En aquest sentit, la Crida Pre-
mianenca assegura que les ope-
racions urbanístiques en aquests
espais estarien finançades per
grans empreses de distribució
alimentària, extrem que Subirà
nega. A més, la Crida també as-
segura que la voluntat dels pro-
pietaris és instal·lar en aquests te-
rrenys grans superfícies comer-
cials. Una possibilitat que la prin-
cipal formació de l’oposició re-
butja frontalment. “Tindria un

impacte negatiu sobre el comerç”,
argumenta la regidora, Marina
Altés.

AUGMENT DEMOGRÀFIC
En relació amb la hipotètica cons-
trucció de pisos, Altés considera
que també generaria conseqüèn-
cies negatives. Segons la Crida,
que assegura tenir constància d’a-
questes operacions urbanístiques
a través dels propietaris dels te-
rrenys i l’arquitecte municipal,
les parcel·les de Transmesa i Me-
talogenia acollirien 150 pisos cada

una, mentre que 300 més es
construirien a les Hortes de Po-
nent. “Aquest augment demo-
gràfic seria poc sostenible amb els
serveis existents fins ara al poble”,
defensa Altés.

En aquest sentit, la Crida de-
mana a l’Ajuntament que priorit-
zi la revitalització de l’ús industrial
a Transmesa i Metalogenia, men-
tre que planteja la construcció
de nous equipaments o zones
verdes abans de construir nous
edificis. “I més quan tenim un mi-
ler de pisos buits”, conclou Altés.

La Crida demana revitalitzar els usos industrials. Foto: Google Maps

Els terrenys de Transmesa
podrien acollir pisos i comerços
» La parcel·la de Metalogenia també podria seguir el mateix camí
» La Crida assegura que la voluntat és instal·lar-hi grans superfícies

Els carrers de Premià s’omplen
de pintura i fotografia

CULTURA4Des del 13 de maig el
poble acull la iniciativa  Arts vi-
suals en espais alternatius, un
projecte impulsat per la regido-
ria de Cultura amb la col·labo-
ració de l’entitat Grup Fotogrà-
fic Argent i d’un grup d’artistes
premianencs a títol individual.

El projecte consisteix a ex-
posar obres de pintura i foto-
grafia en espais públics, amb
l’objectiu d’apropar mostres d’a-
quest art visual als veïns. Així
doncs, durant tots els caps de
setmana fins al 18 de juny es du-
ran a terme diverses exposi-

cions en diferents punts del mu-
nicipi.

Per exemple, el 28 de maig el
pati de Can Roura acull un taller
per abordar totes les formes
possibles de fer fotos, des de la
Polaroid a l’iPhone. D’altra ban-
da, el 29 de maig s’organitza un
concurs de fotografia antiga a la
confluència de la Riera amb
Gran Via. Al mateix lloc s’hi po-
drà veure l’exposició Premià, el
pas del temps.

En el marc d’Arts visuals en
espais alternatius, Premià aco-
llirà la 5a Mostra de Graffitti.

Serveis Socials ja atén la noia
violada el setembre a Mataró
SOCIETAT4Els Serveis Socials ja
estan dispensant atenció psico-
lògica a la noia discapacitada
veïna de Premià violada a Mata-
ró al setembre. La violació va
transcendir el 9 de maig, quan la
mare de la noia va concedir una
entrevista a TV3. 

Durant l’entrevista -en què
va mantenir l’anonimat en tot
moment- la mare va assegurar que
tres joves majors d’edat havien
violat la seva filla, de 17 anys i amb
un 57% de discapacitat intel·lec-
tual. La violació s’hauria produït
al domicili dels presumptes vio-

ladors durant l’hora del pati de
l’Institut Miquel Biada, on la noia
és alumna del Programa de For-
mació i Inserció.

Per ara, el jutjat de Mataró que
investiga el cas ha dictat presó pro-
visional per a dos dels joves de-
tinguts per la presumpta violació.
D’altra banda, l’alcalde de Mata-
ró, David Bote, demana que es re-
visin els protocols de prevenció i
actuació als instituts de la ciutat.
Per la seva banda, el Miquel Bia-
da recorda que els alumnes del
programa d’inserció poden sortir
al carrer durant les estones de pati.

Les obres de l’estació de Renfe
encara no han començat

INFRAESTRUCTURES4Tot i que
les obres  de l’estació de Renfe ha-
vien de començar el passat 21 de
maig, els treballs de reforma en-
cara no han començat. 

Les obres se centren, en pri-
mer lloc, en l’interior de l’estació,
concretament en la redistribució
del vestíbul, a través del canvi d’u-
bicació dels torns i de les màqui-
nes registradores, així com l’ha-
bilitació d‘una nova sortida enca-
rada a la Nacional II. La previsió

de l’Ajuntament és que aquest pri-
mer tram de les obres duri apro-
ximadament uns tres mesos.  A la
tardor haurien de començar les
obres de reforma dels accessos de
l’estació, amb un canvi en l’en-
trada- que passarà de ser frontal-
, així com en el pas subterrani, que
ampliarà la seva amplitud.

El consistori i Adif asseguren
que es coordinaran per minimit-
zar l’afectació de les obres sobre els
usuaris de l’estació. 

Agenda Nacional | Antonio Baños: “El procés ha mort”
L’exlíder de la CUP, Antonio Baños, va ser el protagonista d’un acte  organitzat per la

Crida Premianenca i l’Assemblea Nacional Catalana el 18 de maig al Centre Cívic.
Durant l’acte, plantejat per analitzar l’estat actual del procés sobiranista català, 

Baños va assegurar que “el procés ha mort, estem fent la República”.

Redacció
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SOCIETAT4El passat 11 de maig,
els Mossos d’Esquadra van exe-
cutar una ordre judicial per tor-
nar la possessió de l’habitatge del
carrer Garbí al seu propietari. 

L’immoble feia setmanes que
estava ocupat per persones que
havien fugit dels barris de la
Mina i Sant Roc a causa del
conflicte entre clans gitanos,
originat arran de l’assassinat
d’un jove a finals de gener. El
desallotjament no va registrar
cap incident. Per la seva banda,
l’alcalde, Andreu Francisco,

apunta que la presència dels
ocupants a l’immoble s’havia
reduït les darreres setmanes.

La del carrer Garbí va ser la
primera casa ocupada al poble i
la que aglutinava un nombre
més gran de persones. Ara no-
més queda un habitatge ocupat
pels exiliats a causa del conflic-
te de clans. En aquest sentit,
Francisco assegura que l’Ajun-
tament està treballant amb la
Generalitat per tal d’oferir-los la
possibilitat d’accedir a un habi-
tatge social d’emergència.

El Grup Arrey Hotels obrirà al
juny un hotel de quatre estrelles
a Can Balcells, conegut popu-
larment com la casa xinesa.
L’alcalde, Andreu Francisco, es
mostra satisfet amb la recupe-
ració d’un patrimoni arquitec-
tònic del poble que tornarà a la
viabilitat després del tancament
dels Caves Signat, farà aproxi-
madament uns 6 anys. 

L’establiment conservarà i
potenciarà la connexió del mu-
nicipi amb el món del vi i la cava
i, segons Francisco, és una ope-
ració que servirà per potenciar el
treball estratègic “per convertir
la DO Alella en un referent de tu-
risme del vi”. L’Hotel Arrey Ale-
lla serà el segon establiment a
l’estat espanyol d’un grup hote-
ler que ja compta amb una llar-

ga experiència empresarial a
Brasil. 

L’HOTEL I LA DO ALELLA
Les obres estan a punt d’acabar,
i es preveu que duraran un mà-
xim de quatre setmanes. Per
tant, al mes de juny entraran en
funcionament les 27 habita-
cions, algunes d’elles a l’edifici
històric, i el restaurant Can Bal-
cells. D’altra banda, la contrac-

tació del personal -l’hotel gene-
rarà 15 llocs de treball directes-
s’ha fet amb la col·laboració del
servei d’ocupació de l’Ajunta-
ment.

En relació al rol de l’hotel en
la promoció turística d’Alella, el
director de l’establiment ja ha
confirmat que l’hotel Arrey Ale-
llas’integrarà en la Ruta del Vi i,
per tant, esdevindrà un dels 9
hotels que en formen part. 

L’hotel formarà part de la Ruta del Vi. Foto: Arxiu

El nou hotel de Can Balcells
obrirà les seves portes el juny

Redacció
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Els Mossos desallotgen
l’habitatge del carrer Garbí

El Consorci del Parc de la Serra-
lada Litoral s’ha dotat per primer
cop d’un pla mandat, el qual
s’ha aprovat per unanimitat de
tots els seus integrants. Es trac-
ta d’un document sobre el qual
s’han de basar els plans d’actua-
ció de l’ens en base als seus res-
pectius pressupostos del 2016
fins al 2019. El Consorci el for-
men 14 Ajuntaments de munici-
pis que voregen el Parc, a més
dels Consells Comarcals del Va-
llès Oriental i el Maresme, Re-
centment s’hi ha incorporat l’A-
juntament de Martorelles, i a
curt termini també s’hi pretén
adherir l’Ajuntament d’Òrrius. 

L’alcalde de Teià i president
del consorci, Andreu Bosch, res-
salta el fet que hi hagi hagut
aquest consens tan ampli. El Pla
Mandat constarà de tres eixos fo-
namentals, repartits en deu

punts diferents. L’alcalde emfa-
titza sobretot la continuïtat del
pla de conservació del Parc.
“Hem d’harmonitzar la riquesa i
biodiversitat del parc, amb el
pla d’usos i l’activitat econòmica
i residencial que hi ha”, apunta
Bosch. 

PLA D’USOS I PLA DIRECTOR
En aquesta línia, el president
comenta que s’està posant en
marxa el pla director per deter-

minar la viabilitat de nous itine-
raris per a bicicletes, iniciats en
l’anterior mandat. A més, queda
pendent l’aprovació de la nor-
mativa d’usos i que a posteriori,
els Ajuntaments ho aprovin en
els seus respectius plens.

D’altra banda, en l’anterior
mandat es va aprovar un pla es-
pecial per ampliar el parc que va
tenir l’aprovació de la Generali-
tat el 2013, i encara està pendent
de la regulació pertinent.

Reunió de l’alcalde amb el diputat d’Espais Naturals. Foto: Ajuntament

Aprovat el primer Pla de
mandat al Parc Serralada Litoral

ECONOMIA4L’atur al Baix Ma-
resme aquest mes d’abril ha
tancat amb una davallada gene-
ralitzada, segons dades del Con-
sell Comarcal. A Teià, la pobla-
ció només pateix un 7’8% d’atur
registrat, fet pel qual es col·loca
com al municipi de la comarca
amb un menor nombre de per-
sones desocupades. 

Aquesta xifra s’ha anat re-
duint si es compara amb la dels
anys anteriors, i és que l’abril del
2015 va tancar amb un 8’9% d’a-
turats i al mateix mes del 2014,
la taxa arribava al 10%. Tenint en
compte que el total de persones
aturades al poble actualment
són 207, la variació que hi ha ha-
gut anualment és del 24,45%.
D’aquesta manera, Teià és l’únic
poble que supera el llindar del
20%, una llista que seguirien po-
bles com Premià de Dalt amb un
17,35%. L’Ajuntament assegura
que vol consolidar les xifres amb
diferents iniciatives, com unes
jornades d’emprenedoria que
ja està preparant.

Teià té la taxa
d’atur més baixa
de la comarca

Campanya de
civisme per la
tinença d’animals

SOCIETAT4L’Ajuntament di-
fondrà un fulletó informatiu de-
manant censar els gossos i re-
collir-ne les defecacions. Amb
aquesta campanya es pretén
sensibilitzar els veïns, tenint en
compte el problema endèmic
de les deposicions fecals a dife-
rents zones del poble. 

D’altra banda, el consistori
vol recordar que la no retirada de
defecacions a la via pública pot
donar lloc a una sanció d’entre
151 i 1.500 euros, tal com esti-
pula l’ordenança municipal vi-
gent. Actualment hi ha 300 ani-
mals censats, una xifra allunya-
da de la realitat.

Esports | Nou Consell de Savis
El Consell Municipal d’Esports es va reunir el darrer 12 de maig i va plantejar
la creació d’un consell de savis obert a tothom qui ho vulgui, per millorar 
la condició dels esportistes al municipi. Hi van assistir Jordi Casanovas, 
regidor d’aquest àmbit, i representants dels 6 clubs esportius del municipi.

Redacció
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Gent Gran Activa | Novena edició de les jornades
Fins al 29 de maig se celebren les 9es Jornades de la Gent Gran Activa, que 

coincideixen amb el 75è aniversari de l’Homenatge a la Vellesa. Entre altres activitats, 
la cercavila de la gent gran i dels joves va obrir les Jornades el dia 21. El programa 

inclou  exposicions i tallers, així com el Dinar d’Homenatge a la Vellesa el dia 29.

Teià
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Els jardins de Can Figueres i el
Parc Patufet porten diverses set-
manes en obres. El motiu és la
construcció d’un nou parc en-
jardinat a sobre de l’actual, és a
dir, al davant de la masia de Can
Figueres, i al costat d’una de les
façanes de la Biblioteca. En el
transcurs de les obres, el parc in-
fantil s’ha retirat, però es torna-
rà a instal·lar un cop s’hagi fi-
nalitzat l’enjardinament, uns
metres més amunt de la localit-
zació que tenia fins ara. A més,
en comptes de ser un parc to-
talment obert, tindrà un accés
principal.

Aquesta actuació s’ha dut a
terme per posar punt final als es-
llavissaments de sorra quan plo-
via, els quals deixaven bastant
impracticable la circulació dels

vianants. En aquest sentit, l’al-
calde, Josep Triadó, comenta
que “en comptes de procedir a la
pavimentació, hem preferit bus-
car una alternativa natural”. 

UN RIEROL AL MIG DEL PARC
D’aquesta manera es convertirà
tota aquesta zona en un gran
parc, amb noves espècies vege-
tals autòctones. A més, s’han

eliminat els arbres considerats
invasors i altres que estaven en
mal estat. 
També hi haurà la novetat d’un
rierol d’aigua que partirà de la
mina de Can Figueres. “Aprofi-
tant la bassa que està en desús.
En comptes de deixar perdre l’ai-
gua, canalitzarem un petit riu”,
enllaça Triadó. Tot plegat esta-
rà llest el mes vinent.

Les noves espècies vegetals seran autòctones. Foto: Línia Mar

El nou jardí de Can Figueres
estarà a punt a finals de juny
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El Revela-T d’aquest any s’es-
tendrà durant tres caps de set-
mana consecutius. Encara que va
arrencar el 20 de maig amb di-
ferents presentacions i exposi-
cions,  el cap de setmana central
és el del 28 i 29 de maig. És el pri-
mer festival del món especialitzat
en fotografia analògica, que, des
del 2013, ha comptat amb la
col·laboració d’artistes interna-
cionals. De fet, enguany, del to-
tal de 50 exposicions que es pre-
sentaran, 31 són de fora, segons
indica Pep Mínguez, director del
Festival. 

Mínguez explica que aquest
any han tingut molt més suport
que anys anteriors. “Els inputs
són més que altres anys”, co-
menta, fent referència a l’agència
de comunicació amb la qual han
treballat per millorar la dina-
mització del Festival. A més, es

farà un estudi d’impacte per con-
trolar el total de persones que
acudiran a les exposicions i la res-
ta d’activitats.

LA INAUGURACIÓ
El Festival reivindica la fotogra-
fia “sense presses” dirigida als
amants d’aquest art visual, tal

com explica Mínguez. Prova d’ai-
xò es va poder percebre amb la
presentació del documental de la
primera dona fotoperiodista, Jo-
ana Biargés, que va comptar amb
la presència de la protagonista i
que, juntament amb l’exposició
Manos que no ven, van servir
d’actes inaugurals el 20 de maig.

Can Garbat és l’espai que aglutina més exposicions. Foto: Júlia Reina

El Festival Revela-T d’enguany
compta amb un nou format

TRADICIÓ4La Festa Major del
mes passat ha estat una de les
que menys pressupost ha tingut
en molts anys. Malgrat això, el
manteniment els grans actes i el
fet de comptar amb una bona cli-
matologia, van propiciar una
bona afluència de públic. Segons
explica el regidor de Festes, Pau
Morales, les entitats que s’enca-
rregaven de l’organització “s’han
implicat a fons i han aprofitat el
poc pressupost del qual dispo-
sàvem”. Això, sumat al fet que no
es va haver d’anul·lar cap acte,
segons anota el regidor, fa que el
balanç global de la Festa Major
sigui molt positiu.

Aquest any, a més, s’ha
comptat amb la visita d’una de-
legació de la vila agermanada de
Joyeuse i s’ha incrementat el
nombre d’actes infantils. A més,
s’ha combinat la Nit Jove dins el
programa de la Festa Major.
“Tradicionalment havia estat el
més polèmic i aquest any no hi
ha hagut ni una quarta part
d’incidents”, afegeix Morales.

Una Festa Major
multitudinària 
i més cívica 

L’Ajuntament
presentarà recurs
a favor de l’AMI

AGENDA NACIONAL4L’Ajunta-
ment ha recorregut al Tribunal
Superior de Justícia de Catalun-
ya la decisió de la Subdelegació del
govern espanyol d’impugnar el
pagament de quotes a l’Associa-
ció de Municipis (AMI) per la In-
dependència, que ha estat ac-
ceptada a tràmit pel Jutjat Con-
tenciós Administratiu.

Les quotes que el consistori
paga a l’AMI actualment no arri-
ben als 700 euros l’any i l’alcalde,
Xavier Godàs, es mostra crític
amb aquesta decisió, conside-
rant que és un atac a la llibertat
d’expressió. “Podríem ser mem-
bres d’altres associacions i ningú
posaria cap trava”, assegura Go-
dàs. “Aquest contenciós admi-
nistratiu ve motivat per una raó
política de fons”, afegeix.

Via pública | Nou Pla d’accessibilitat
El diputat d’Infraestructures i Mobilitat de la Diputació, Jordi Fàbrega, va lliurar
a l’alcalde, Xavier Godàs, el nou Pla d’accessibilitat de l’Ajuntament, que té a
veure amb la mobilitat en la via pública i el transport. El pla està orientat a la mi-
llora de l’autonomia dels col·lectius amb dificultats per moure’s.

Redacció
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Ocupació | Nova iniciativa per ajudar a trobar feina
El Servei Municipal d’Ocupació (SOM) i Promoció Econòmica ha tirat endavant un
projecte on un grup de persones es reunirà dos cops a la setmana amb l’objectiu de

millorar l’autonomia de les persones que busquen feina i solucionar els possibles
entrebancs que els puguin sorgir. El projecte finalitzarà la setmana del 20 de juny.

Vilassar de Dalt

Projecte de municipi
sostenible del Banc d’Energia
MEDI AMBIENT4Els Ajunta-
ments de Premià de Dalt i Saba-
dell estan tirant endavant una
prova pilot per a un projecte del
Banc d’Energia. El govern es
compromet a lluitar contra la
pobresa energètica a partir del vo-
luntariat i impulsant l’estalvi
energètic en els equipaments mu-
nicipals. En aquest sentit, els di-
ners estalviats es destinen al Banc

d’Energia. A la Biblioteca, per
exemple, s’ha reduït el consum
energètic un 24% des del gener,
l’equivalent a uns 1.000 euros. 

De totes maneres, l’alcalde, Jo-
sep Triadó, recorda que l’Ajunta-
ment no paga les factures, sinó
que ajuda i assessora als habitat-
ges amb pocs recursos perquè pu-
guin desenvolupar un canvi ener-
gètic i econòmic.

Triadó evita declarar Felip VI
persona non grata al poble

POLÍTICA4La moció de la Crida
per declarar qualsevol represen-
tant de la casa reial persona non
grata no va prosperar. En la vo-
tació al Ple del 9 de maig, els dos
regidors del PP van votar-hi en
contra, mentre que els dos de la
Crida ho van fer a favor.  Per la
seva banda, la resta de grups es
van abstenir. L’empat es va des-
fer amb el vot de qualitat de l’al-

calde, que va ratificar la seva
abstenció. 

En aquest sentit, Convergèn-
cia defensa la seva postura asse-
gurant que la seva preocupació
són les famílies del poble. “No
perdrem ni un minut parlant de
coses que no aportin res en l’àm-
bit municipal i que no afectin els
ciutadans”, afirma l’alcalde en de-
claracions a Línia Mar.
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L’Ajuntament ha apostat per un
model participatiu de pressu-
postos, en què els ciutadans tin-
dran un paper actiu en l’acció po-
lítica del municipi. Expressa’t és
la iniciativa per fer a tothom par-
tícip en aquest procés, des dels
joves fins als adults. 

El projecte estarà organitzat
en diferents fases que comptarà
amb diferents partides d’un to-
tal de 30.000 euros, i la prime-
ra ha tingut com a protagonistes
els alumnes de 6è de primària i
de 1r de l’ESO dels centres edu-
catius del poble que hauran de
decidir què fer amb 5.000 euros.
Miguel Doñate, regidor de Par-
ticipació, defensa la importància
educativa que té començar
aquests pressupostos participa-
tius amb els més joves . “Volíem

generar una dinàmica que per-
metés conèixer el funcionament
del sistema democràtic alhora
que exercir els drets i deures que
tenen com a veïns i veïnes de Ca-
brils”, expressa Doñate. 

NOU IMPULS PARTICIPATIU
Un cop el procés participatiu
amb els alumnes ja ha arribat al
seu equador, Doñate apunta que
hi han participat un total de

160 joves. De cada aula, sortirà
un representant, el qual haurà de
debatre amb els representants
dels altres centres, per acabar
presentant propostes concretes. 

Arran de la participació dels
joves, el regidor espera desper-
tar l’interès dels adults per l’e-
laboració dels pressupostos. “Al-
tres anys s’han intentat altres
models, però la participació va
ser escassa o nul·la”, afegeix.

Els joves han estat els primers a fer-hi propostes. Foto: Ajuntament

Víctor Ferran
CABRILS

L’Ajuntament ha creat el Consell
de Festa Major amb l’objectiu
d’implicar la població de Cabrera
i fomentar la seva participació a
partir de l’any que ve. 

La Festa Major de Sant Feliu
és un dels actes culturals i popu-
lars més multitudinari del poble i
a partir del 2017 partirà amb la no-
vetat que estarà organitzada per
tot el poble, ja que aquest any l’an-
tiga Comissió de Festes ja tenia l’a-
genda bastant definida. Sergi Te-
odoro, regidor de Joventut, co-
menta que la dinàmica d’aquesta
comissió és “d’òrgan consultiu
no vinculant”, és a dir, que en úl-
tima instància les decisions les
aprovarà l’Ajuntament. Malgrat
tot, el regidor assegura que mai no
s’oposaran a cap iniciativa, sem-
pre i quan es pugui dur a terme.
“Hem establert petites comis-
sions que tractaran diferents te-

mes per dibuixar les propostes per
sectors”, avança Teodoro.  D’a-
questa manera, els ciutadans po-
dran exposar una sèrie d’iniciati-
ves a partir d’una partida econò-
mica. 

REUNIONS ESTABLERTES
Per tal d’expressar les seves pro-
postes, els ciutadans podran as-
sistir a una sèrie de reunions que
es convoquen des de l’Ajunta-
ment. La primera d’elles es va fer
el 4 de maig a la sala Nova, la qual

va servir per fixar la resta de tro-
bades, que es portaran a terme el
8 de juny, l’11 de juliol i el 14 de se-
tembre. 

Una de les propostes que va
sorgir de la primera trobada, va ser
apropar les sardanes al sector
jove i als infants, segons explica el
regidor. L’edició d’enguany se ce-
lebrarà del 31 de juliol al 4 d’agost,
i comptarà amb la presentació de
la Geganta Elionor de Sarriera i
dos capgrossos i una visita noc-
turna a Burriac.

Les propostes ciutadanes s’aplicaran el 2017. Foto: Arxiu

La Festa Major comptarà 
amb la participació dels veïns

TRANSPARÈNCIA4Els veïns ja
tenen a la seva disposició el por-
tal de Govern Obert i Transpa-
rència de l’Ajuntament. Aques-
ta pàgina web facilita l’accés a la
informació municipal i s’em-
marca en el procés per complir
amb els requisits de la Llei ca-
talana de transparència, accés a
la informació pública i bon go-
vern. Al nou portal s’hi pot tro-
bar informació institucional i
organitzativa, sobre la gestió
econòmica o el catàleg de serveis
i tràmits de l’Ajuntament.

La posada en marxa del nou
portal ha coincidit amb les crí-
tiques d’Alternativa Indepen-
dent (AI-CM) al govern munici-
pal, fetes en la darrera edició de
la  revista d’iCabrera.

En l’escrit, (AI-CM) acusa
l’executiu de Jordi Mir de  “ca-
llar sobre allò del qual el poble
hauria de ser coneixedor”, i tam-
bé lamenta que no hi hagi refe-
rència als errors de l’adminis-
tració local als canals d’infor-
mació municipals. 

Ja està disponible
el portal de
Govern Obert

Prioritat per als
veïns per aparcar
a la zona de platja

MOBILITAT4L’Ajuntament ha-
bilitarà 400 places d’aparca-
ment gratuïtes, senyalitzades
com a zones verdes, per als re-
sidents del municipi, per tal d’e-
vitar que els veïns de la zona del
Pla de l’Avellà, pròxima a la
platja, es quedin sense plaça
durant els mesos d’estiu. Per
poder-hi aparcar, caldrà identi-
ficar el vehicle amb un distintiu
que proporciona l’Ajuntament. 

D’altra banda, ja s’han ins-
tal·lat les quatre guinguetes i
les platges ja compten amb l’a-
planament de la sorra i l’ade-
quació del passeig i la zona d’a-
parcaments.

Turisme |Visites guiades
Les visites guiades del primer trimestre continuen creixent, seguint la tendència de
l’any passat. Concretament, aquest 2016 ja han participat més de 230 persones en al-
guna de les 4 visites guiades que s’ofereix al municipi. A més, les polítiques turístiques
tindran més protagonisme enguany per una subvenció de la Diputació de Barcelona.

Redacció
CABRERA DE MAR

Ensenyament | Ajuts per al servei de menjador
El període per tramitar l’ajut econòmic destinat a subvencionar les quotes del servei

de menjador va obrir-se el darrer 9 de maig. L’ajut va destinat a aquells alumnes
menors de 15 anys empadronats al municipi. Fins al 27 de maig, es podrà demanar

la prestació econòmica, que s’atorgarà en funció de barems de la renda familiar.

Cabrera de Mar

Detinguts els presumptes
autors d’un robatori

SUCCESSOS4La Policia Local,
amb la col·laboració dels Mossos
d’Esquadra, van detenir els pre-
sumptes autors d’un robatori
amb força a un domicili. Els
fets van tenir lloc el 18 de maig,
quan una veïna cabrilenca va
creuar-se amb tres persones que
carregaven dos televisors grans
i, en rebre una resposta incohe-
rent per part dels presumptes lla-

dres, va decidir trucar la Policia.
Paral·lelament, els Mossos van
avisar la Policia que l’alarma
d’una casa al passatge Roures
s’havia disparat, fet pel qual van
mobilitzar dues patrulles al lloc.

Després de comprovar que
es va produir el robatori, van lo-
calitzar i detenir dos homes, els
quals coincidien amb la des-
cripció que va facilitar la veïna.

El concurs de foto Viles florides
tanca amb poca participació

CULTURA4El Concurs de Foto-
grafia Digital Viles florides ja
compta amb els dos guanya-
dors de la primera edició, que va
comptar amb tres categories.
Montse Belda va ser la premia-
da de les dues primeres catego-
ries, que tenien a veure amb
balcons i terrasses i jardins i
patis. Jordi Martí per la seva part
va ser el guanyador de la cate-

goria racons vegetals. Ambdós
van rebre un lot de llibres com a
guardó, i, a més, les seves foto-
grafies passaran a formar part
d’una exposició.

En aquesta exposició, també
hi haurà la presència de la resta
de fotografies finalistes, amb un
total de 18, entre ells 6 cabrilencs
i cabrilenques, una participació
més reduïda de què s’esperava.

Els joves obren el foc dels
pressupostos participatius
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La Diputació de Barcelona vol
mantenir una relació paritària i
respectuosa amb l'autonomia
dels municipis de la seva de-
marcació. Per això s'han posat en
marxa les Meses de concerta-
ció, la fórmula que permet un
pacte bilateral entre la mateixa
Diputació i cadascun dels 310
municipis barcelonins –excepte
la ciutat de Barcelona, que en
queda al marge–, per determinar
quines són les seves prioritats in-
versores per a aquest mandat
municipal. La inversió prevista,
detalla l’ens provincial, és de 305
milions d'euros. 

La Diputació, com a impul-
sora de la vocació municipalista,
ha promogut que les reunions
de les meses de concertació no
només tinguin lloc a la seu ins-

titució, sinó que també es rea-
litzin arreu del territori.

ÀMBITS DE COOPERACIÓ
Les Meses de concertació per-
metran detectar quines són les
preferències de cada municipi i
quins ajuts econòmics els ator-
garà la Diputació. La prioritat és
potenciar noves inversions al te-
rritori que fomentin la diversifi-
cació econòmica.

Amb tot, la despesa corrent
continua sent un dels altres àm-
bits de cooperació de la Xarxa de
Governs Locals 2016-2019, que
també aposta pel manteniment
i reposició d'inversions, la pres-
tació de serveis públics i la ga-
rantia de la cohesió social.

Cadascun dels 310 ajunta-
ments han pogut presentar fins a
cinc sol·licituds. Un cop tramitades
les peticions, la Diputació de Bar-
celona valora tècnicament la via-
bilitat dels projectes locals, abans
de convocar la Mesa de concer-

tació entre la presidenta de la
corporació, Mercè Conesa, el vi-
cepresident primer, Dionís Guite-
ras, i l'alcalde de cada municipi.

DISTRIBUCIÓ
Amb l'objectiu de garantir una mi-
llor aplicació dels recursos públics
a les necessitats de tots els ciu-
tadans, i de donar resposta a la re-
alitat asimètrica del territori, els
criteris per distribuir els imports
entre els diferents municipis han
estat determinats pel nombre
d’habitants, la capitalitat i el te-
rritori, entre d'altres criteris.

La Diputació també ha tingut
en compte la previsió d'assoli-
ment dels objectius marcats i de les
seves necessitats, així com el fet
que aquests projectes satisfacin les
necessitats dels municipis amb
els menors costos possibles. 

Finalment, també s'han con-
siderat els projectes mancomu-
nats o que s'impulsin entre di-
verses administracions.

Invertint al territori
» La Diputació de Barcelona destinarà 305 milions d’euros al conjunt de municipis barcelonins

» L’ens provincial pactarà amb cada ajuntament quines són les seves prioritats d’inversió

Redacció
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Durant l’anterior mandat, la Diputació va impulsar la reforma del pont de Sant Quirze de Besora, sobre el riu Ter. Foto: Diputació de Barcelona

AJUDES4Les Meses de con-
certació, juntament amb els Ca-
tàlegs de serveis, els Programes
complementaris i altres instru-
ments, són les eines que estruc-
turen el Pla "Xarxa de Governs
Locals 2016-2019". A través d’a-
quest programa, la Diputació
de Barcelona desplega l'exercici
de les seves competències amb
la voluntat de prestar un suport
integral als governs locals, però
també centrada en les perso-
nes i en l'aposta per la diversifi-
cació econòmica del territori.

D'aquesta manera, la garantia
de la cohesió social, el foment de
la diversificació econòmica del te-
rritori, l'aposta pel compliment
dels principis de transparència i
bon govern, i la promoció de l'e-
quilibri territorial són els princi-
pals objectius. En aquest sentit, la
Diputació aposta per reforçar la
cooperació i l'assistència local
en favor dels petits municipis i
d'aquells altres que, per qües-
tions geogràfiques o demogràfi-
ques, compten amb unes carac-
terístiques especials. 

Suport integral

@diba
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POLÍTICA4Els alcaldes de Pre-
mià de Mar, Miquel Buch i de
Premià de Dalt, Josep Triadó,
van mostrar el seu cantó més
personal en un cara a cara cele-
brat a l’Espai Santa Anna de
Premià de Dalt el 6 de maig.

La iniciativa, batejada amb el
nom d’Alcaldes.cat i organitza-
da per Òmnium Cultural, va
servir per conèixer el dia a dia

dels batlles més enllà de les se-
ves responsabilitats polítiques i
apropar-los així a la ciutadania.

De tota manera, també van
ser interpel·lats sobre la realitat
dels seus municipis. En aquest
sentit, Buch va reivindicar el
teixit associatiu i social de Pre-
mià de Mar, mentre que Triadó
va elogiar el potencial cultural de
Premià de Dalt.

Les jornades Enlaira’t han con-
clòs la seva segona edició amb un
nou èxit de participació. Des-
prés d’heretar el llegat del certa-
men Alella Emprèn i celebrar-se
per primera vegada l’any passat,
enguany els Ajuntaments del
Masnou, Alella i Teià han tornat
a organitzar de l’11 al 13 de maig
aquestes jornades de foment de
l’empresa i l’emprenedoria, ges-
tionades per Laboratori 8-85.

Enguany, Enlaira’t ha dut a
terme diverses sessions d‘asses-
soria a emprenedors i responsa-
bles de projectes emergents, que
s’han repartit entre Can Lleonart
a Alella i el Centre d’Empreses
Casa del Marquès al Masnou.
L’encarregat d’obrir el foc va ser
l’actor, cantant i llicenciat en
ADE Joan Dausà. 

D’altra banda, durant el segon
dia es van programar el gruix
d’activitats, entre les quals un ta-
ller de coneixement personal, un
altre per trobar recursos pràctics
per al creixement dels projectes
empresarials o una taula rodona
en la qual van prendre part di-
versos empresaris d’èxit de la
comarca, com Aina Cucurella,
Carme Pla, Marcos Moure o Qui-
que García Estella.

Després de dos dies d’activi-
tat intensa, el 13 de maig el cate-
dràtic d’Economia Financera
Oriol Amat va oferir una confe-
rència sobre lideratge empresa-
rial i la capacitat d’adaptar-se a les
novetats tecnològiques i socials.

Un cop finalitzada la confe-
rència d’Amat, les segones jor-
nades Enlaira’t van concloure
amb un aperitiu al parc del Llac
del Masnou.

Oriol Amat (esquerra) va cloure les jornades. Foto: Twitter

Les jornades Enlaira’t es
consoliden en la segona edició
Redacció
BAIX MARESME

Buch i Triadó mostren 
el seu cantó més personal

La Fira comercial i gastronòmi-
ca del Masnou va tancar amb
èxit la seva 17a edició, celebra-
da al port el cap de setmana del
21 i el 22 de maig. A falta de da-
des definitives d’assistència, la
Federació de Comerç, Indús-
tria i Turisme assegura que l’as-
sistència al certamen va rondar
les 15.000 persones. 

Aquesta xifra suposaria tri-
plicar l’afluència registrada en
l’edició de l’any passat, en què
5.000 persones van participar
en la fira. Segons la presidenta
de la federació, Concepción
Frau, una de les principals cau-
ses d’aquest augment vertiginós
ha estat l’increment d’hores d’o-
bertura. “El dia 21 les parades de
restauració van estar obertes
gairebé fins a la mitjanit, i això
va atreure molta gent”, argu-
menta. Segons Frau, més enllà

dels veïns del Masnou, la pro-
gramació de la fira també va
atreure molts visitants d’arreu
de la comarca.

Si bé el nombre de visitants
ha crescut molt, la quantitat
d’expositors s’ha mantingut es-
table respecte de l’any anterior
i han tornat a ser 70 els comer-
ciants i hostalers que han tingut
presència a la fira. A banda de
les parades, la presidenta de la
federació es mostra satisfeta
amb l’atracció de públic que
van generar les activitats infan-
tils i altres iniciatives, com la
desfilada de moda. “A més, els
mags itinerants han estat un
èxit”, afegeix. L’única nota ne-
gativa del certamen va ser la plu-
ja, que va obligar a suspendre al-
gunes de les activitats previstes
pel 22 de maig.

LA JUNTA S’ESTRENA
La fira d’enguany era tot un
repte per la federació de co-
merç, ja que era la primera des
que la nova junta directiva va

prendre les regnes de l’entitat.
“Entrar a la Federació i trobar-
se una fira d'aquestes és un
repte que exigeix feina, ganes i
molta col·laboració”, considera
Frau, que es mostra agraïda
per la col·laboració de l’àrea de
Promoció Econòmica de l’A-
juntament. 

A més, la celebració de la fira
ha permès a la junta de la fede-
ració consolidar el seu contacte
amb el teixit comercial del poble
i, alhora, fer que aquest es mos-
trés una vegada més davant de
la població. En aquest sentit,
Frau avança que la federació té
intenció de mantenir, de cara als
pròxims anys, una fira comercial
i gastronòmica ja consolidada al
Masnou, però avança que la
seva feina anirà més enllà de
l’organització del certamen.
“Aviat presentarem un nou di-
rectori del comerç federat”, as-
segura. “La comunicació i els
serveis als nostres socis seran la
clau del programa del nostre
programa de treball”, afegeix.

‘VISITA EL MASNOU’ 
En el marc de la fira, l’Ajunta-
ment va presentar la nova guia
turística Visita el Masnouque re-
cull tots els recursos culturals,
patrimonials i gastronòmics del
municipi i s’emmarca dins l’es-

tratègia de promoció impulsada
pel govern local.

La presentació va anar a cà-
rrec de l’alcalde, Jaume Oliveras,
i la regidora de Turisme, Neus
Tallada, entre altres represen-
tants del consistori.

Unes 15.000 persones van assistir a la fira. Foto: Federació de Comerç

Més afluència a la Fira comercial
i gastronòmica del Masnou

Redacció
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Gastronomia | Recta final de les jornades de la maduixa
Les jornades gastronòmiques de la maduixa del Maresme s’allargaran fins al 29 de
maig a Premià de Mar, Teià, Vilassar de Dalt i Cabrils. Diversos establiments de la
comarca s’han implicat en aquesta iniciativa  elaborant propostes gastronòmiques

innovadores que permetin promocionar aquest producte de la zona.

Comerç

MÚSICA4El termini per parti-
cipar en la 12a edició del Concurs
de Música Jove organitzat pels
departaments de Joventut dels
Ajuntaments de Cabrils, El Mas-
nou, Montgat i Vilassar de Mar
va acabar el 24 de maig.

El concert és una iniciativa
impulsada per Enderroc que té
com a objectiu donar visibilitat
als grups musicals joves de les lo-

calitats que organitzen el certa-
men. En aquest sentit, els fina-
listes actuaran en directe el 25 de
juny a Vilassar de Mar i el pre-
mi per als guanyadors de les
dues categories són la gravació
d’una maqueta professional a
Bucbonera Studios.

En la darrera edició, la vic-
tòria va ser per als montgatins
Oppossed i Remember the Fall.

Acaba el termini 
del Concurs de Música Jove

Dades | Creixen les vendes del petit comerç, segons l’INE
L’Institut Nacional d’Estadística (INE) assenyala en el seu darrer Índex de 
Comerç que les vendes van augmentar el mes de març en dos punts percentuals
respecte del mateix mes de l’any passat. Aquest augment ha estat, però, 
inferior al que s’ha registrat de mitjana a l’estat, que és de 4,3 punts. 
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AGENDA MENSUAL
DIUMENGE 29 DE MAIG
Tot el dia Catifa de Corpus al carrer Sant Rafael.
L'associació del carrer Sant Rafael celebra el Cor-
pus amb una catifa de flors al llarg del carrer
a partir de les 8 del matí/ Carrer Sant Rafael.

DIUMENGE 29 DE MAIG
2:00 Joves: el musical. El Teatre del Patronat acull
aquesta obra de teatre musical dirigida per
Aina Tro Alemany, que ja va ser representa-
da el 22 de maig.

DIMARTS 31 DE MAIG
12:00 Lectures en veu alta. Sessió de lectura amb
el llibre La pasión de ser mujer, d’Eugenia Tus-
quets. L’acte està organitzat per Mar de Do-
nes./ Biblioteca Martí Rosselló i Lloveras.

28 I 29 DE MAIG
9:00 Teatre infantil amateur: Mary Poppins.Obra
interpretada per la Tropa Jove, dirigida i
adaptada per Carme Lloret. Venda d'entrades
el 25 de maig i una hora abans de cada re-
presentació./ Ateneu Vilassanès.

DIMARTS 31 DE MAIG
19:30 Taller sobre el TTIP. Taller participatiu
sobre l’Acord Transatlàntic per al Comerç i la
Inversió (TTIP) i les seves afectacions en
l’àmbit laboral i social./ Centre social Mn. Jo-
sep M. Galbany.

DISSABTE 4 DE JUNY
11:00 Taller de robòtica a Teià. Construcció de mà-
quines simples i petits robots amb diferents
formes./ CMC La Unió.

DIUMENGE 5 DE JUNY
11:00 Rutes patrimonials: Vilassar romà.Ruta pel
recinte arqueològic dels forns romans de Vi-
lassar de Dalt. Cal inscriure’s prèviament
abans del 2 de juny.

DIUMENGE 29 DE MAIG
12:00 Partit de futbol: CE Vilassar de Dalt-Alella

CF. El Vilassar de Dalt disputa l’última jorna-
da de 4a Catalana a casa contra el cuer i vol aco-
miadar-se del públic amb una victòria./ 
Estadi Municipal de Vilassar de Dalt.

EL MASNOU COMARCA ESPORTSVILASSAR DE MARPREMIÀ DE MAR

Xerrada amb Lluís Llach moderada
perl periodista Pere Cardús, organitza-
da per Alella per la Independència,
amb la col·laboració de l’Ajuntament.
/ Pavelló d'Esports Abelardo Vera.

Xerrada-col·loqui amb 
Lluís Llach a Alella

Dl. 30 de maig a les 19:30h

Nova edició del tradicional Concert de pri-
mavera. El Cor Jove de Sant Vicenç dels
Horts i la Coral de l’Amistat seran els pro-
tagonistes d’enguany./ La Salle./ Aportació
voluntària.

Concert de primavera
a la Salle

Ds. 28 de maig a les 19:00h

4a edició de la Cursa 
popular del Masnou
Dg. 29 de maig a les 10h

El Cor Scandicus organitza la segona
edició del Festival de Música del Mas-
nou amb un espectacular concert a dos
pianos amb els intèrprets Miguel Án-
gel Dionis i la masnovina Ester Lecha./
Espai escènica Ca n’Humet./ 10 euros.

2a edició del Festival 
de Música del Masnou
Dg. 29 de maig a les 19:00h

Cursa de 5 km pel passeig marítim per
a infants, adults, gent gran i famílies.
Més informació al Complex esportiu del
Masnou o a www.cursaelmasnou.com

Teià | El Teià Futbol Cinc afronta la semifinal de la Lliga femenina
A dues passes d’un nou títol. El Teià Futbol Cinc va derrotar l’UEFS Manlleu (8-2) el passat

dia 17 i el pròxim dia 29 jugarà la semifinal del play-off pel títol de la Lliga femenina de futbol
sala. L’equip, que va tancar la temporada regular sense perdre cap partit, rebrà la visita del

Futbol Sala Hostalriquenc al Poliesportiu del Cim a les 11 del matí per jugar-se l’accés a la final.

L’última jornada del grup 1 de
Primera Catalana, que es jugarà
el pròxim dia 29, promet emo-
cions fortes. La UE Vilassar ha
arribat al darrer partit del curs al
capdavant de la classificació i no-
més necessita sumar un punt per
certificar l’ascens i tornar a Ter-
cera divisió. El pitjor escenari
possible arribaria si l’equip per-
dés i l’Horta aconseguís guanyar,
contra el CE Mataró, la qual
cosa faria caure els vilassarencs
a la segona posició.

Puntuar, però, no serà fàcil,
perquè els de Manel Moya hauran
de viatjar a Barcelona per jugar
contra la UE Sants, el quart clas-
sificat, però que encara té una op-
ció remota per assolir la segona
posició i accedir al play-off. Els
barcelonins necessiten guanyar i
que perdin l’Horta i la Jonquera.

Moya recuperarà el seu home
gol, Marc Masip, després que el

‘9’ del Vilassar es perdés l’últim
matx per sanció. L’equip voldrà
esvair els dubtes dels darrers
partits, sobretot després de l’em-
pat sense gols contra el Manre-
sa i de la victòria in extremisgrà-
cies a un golàs de falta d’Alber-
to Manga contra el cuer, el Mo-
lletense.

CAMPUS D’ESTIU
Per altra banda, el club ja ha
anunciat que tornarà a organitzar

un nou campus d’estiu per a por-
ters i jugadors d’entre 4 i 16 anys.
El club i l’escola formativa Tutti-
futbol s’encarregaran de preparar
cinc setmanes que giraran al vol-
tant del futbol, però on els nens
també gaudiran d’activitats a la
platja o a la piscina. El campus co-
mençarà el dia 27  de juny i s’a-
llargarà fins al 29 de juliol. Es farà
de dilluns a divendres i es podrà
triar entre fer-ho sencer o les
setmanes que es desitgin.

L’equip està completant una gran temporada. Foto: UEVM

La UE Vilassar de Mar necessita
un punt per tornar a Tercera

Redacció
VILASSAR DE MAR

El Vive El Masnou acaba
tercer en el grup C-2 d’EBA

EL MASNOU4Objectiu aconse-
guit. El Vive El Masnou continuarà
a la lliga EBA el curs que ve després
d’acabar en tercera posició al grup
C-2 de la competició, el que no im-
plicava la lluita pel títol. El debut
dels masnovins, que no han patit
per mantenir la categoria, ha estat
més que notable.

L’equip va tancar el curs el pas-
sat dia 22 amb un partit amistós
contra el Rhodes Basketball nord-
americà (72-67), en el comiat de

Christian Bañuelos després de
tres anys com a tècnic. Raül Lai-
ta, fins ara segon entrenador, el re-
llevarà a la banqueta.

EL FEMENÍ PUJA DE CATEGORIA
El curs també ha estat molt posi-
tiu per al sènior femení, que ha
aconseguit l’ascens a Segona ca-
talana després d’una gran tempo-
rada. L’equip, però, no va poder
proclamar-se campió després de
perdre contra el Vedruna.

Serrano i Subirana guanyen
la tercera Santjaumenka

PREMIÀ DE DALT4Blas Serrano,
del Ríos Running Mataró, i Anna
Subirana, del Club Atlètic Pala-
frugell, van ser els dos guanyadors
de la tercera edició de la Santjau-
menka, la cursa més emblemàti-
ca de Premià de Dalt i una de les
que més ha crescut a la comarca.

La competició, que es va dis-
putar el passat dia 22, va tornar a
oferir als participants dues dis-
tàncies: la milla infantil i la cursa

de 5 quilòmetres. Serrano va ser el
més ràpid en creuar la meta en la
distància llarga (en 16 minuts i 33
segons) i ho va fer al mateix temps
que el seu company d’equip Ma-
nuel Salvador. Marc Sarrinat va
completar el podi. Per la seva
banda, Subirana va aturar el cro-
nòmetre en 19 minuts i 48 segons,
gairebé mig minut més ràpid que
Clara Hernández. La tercera clas-
sificada va ser Irene Araque.
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